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Voditelj Aleksandra Bundalo:
Gledate Brazde,  poštovani  gledaoci  i  dragi  domaćini. Da  li  će naša  zemlja  otvoriti  granicu  za genetski
modifikovanu hranu, kakva će biti agrarna strategija, kao i pitanje aktuelnog uvoza duvana iz Hrvatske,
neke  su  od  tema  koje  su  izazvale  veliko  interesovanje  među  stručnjacima  i  građanstvom.  Idemo  do
Subotice da vidimo kakve su poruke sa skupa Hrana za Evropu.
Reporter:
Na dvodnevnom forumu Hrana za Evropu, na kojem se razgovaralo o trenutnom stanju i perspektivama
u poljoprivredi Srbije, povlašćenom uvozu duvana iz Hrvatske, kao i uslovima EU da Srbija otvori granicu
za GMO hranu, ministar poljoprivrede, Dragan Glamočić, je rekao da je pitanje prometa GMO hrane od
nacionalnog  i državnog  interesa, a odluku o  tome treba da donese Vlada Srbije. Ministar smatra da  je
neopravdan  strah  od  korišćenja  genetski  modifikovane  hrane  i  da  je  u  interesu  građana  da  se
zakonodavstvo u toj oblasti uredi.
Dragan Glamočić, ministar poljoprivrede:
Da poručim našem narodu, to je da naše zakonodavstvo nije u skladu sa zakonima EU, nije u skladu sa
protokolima  Svetske  trgovinske  organizacije  i  nije  u  skladu  sa  Katagena  sporazumom,  čiji  je  Srbija
potpisnik, o biološkoj sigurnosti. Ako Vlada donese odluku da se ide u tom pravcu, na promenu propisa,
mi ćemo svakako promenuti propise, ali će biti urađena na taj način da omoguće jednostavno sigurnost
našim građanima. Proći će sve procene sigurnosti rizika po zdravlje ljudi, po zdravlje životinja, po zaštitu
životne okoline. Ti proizvodi će biti deklarisani i neće dovoditi narod u zabludu.
Reporter:
Ukoliko  se dozvoli  promet GMO hrane  to  će naneti  veliku  štetu domaćoj poljoprivredi,  smatra prof. dr
Miladin Ševarlić.
Prof. dr Miladin Ševarlić:
Ja smatram da zakon može da se izmeni, ali da se ugradi zadnji član prelazne odredbe, da će taj zakon
stupiti na snagu prvog dana našeg punopravnog članstva u EU, jer mislim da je nedopustivo da mi stalno
činimo ustupke na štetu naših poljoprivrednika, a da nemamo uopšte još uvek ni pristup pretpristupnim
fondovima EU.
Reporter:
Na  forumu  Hrana  za  Evropu,  koji  je  organizovao  Ekonomski  institut  u  saradnji  sa  Društvom  agrarnih
ekonomista Srbije, kroz panel diskusije razgovaralo se o agrarnoj strategiji Srbije.
Dragan Šagovnović, direktor Ekonomskog instituta:
Ideja nas  iz  Instituta  i Društva agrarnih ekonomista  je bila upravo  ta da afirmišemo značaj  agrara  za
Srbiju i da je to najvažnija privredna grana kod nas. Nažalost, opšti pad industrijske proizvodnje uslovio
je da agrar danas deluje da je mnogo bolji nego što jeste. Prosto kao što mi kažemo, manje loš ne znači
i  dobar.  U  tom  smislu  rezerve  za  povećanje  agrarne  proizvodnje  su  jako  velike,  smatramo  da  se
adekvatnim  merama  može  postići  da  se  vrednost  agrarne  proizvodnje  udvostruči  u  periodu  od  pet
godina.
Reporter:
Osnovna poruka skupa je da je agrar naša velika šansa i da imamo ogroman potencijal koji ne koristimo
dovoljno. Imamo niske prinose, lošu mehanizaciju i mora se ulagati u navodnjavanje i nove tehnologije.
Cilj je da se u narednih 5 godina udvostruče prinosi u proizvodnji hrane i u ovoj oblasti ostvari zarada od
30 milijardi evra.
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